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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. august 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 815 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V). 

Spørgsmål nr. 815:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvorfor det har taget knap et år at sætte nav-
ne på de internationale eksperter, der skal rådgive Sundhedsstyrelsen om pla-
ceringen af et dansk anlæg til partikelterapi, når de to ansøgere for længst har 
sendt forslag til uvildige medlemmer af det internationale vurderingspanel, og 
herunder om ministeren mener, at knap ét års ventetid er udtryk for en optimal 
proces?”

Svar:
Processen omkring etablering af et dansk center for partikelterapi består af fle-
re elementer, hvoraf udpegning af internationale eksperter er et af dem. Den 
internationale ekspertrådgivning skal indgå som en del af et grundigt forarbej-
de og forberedelse af det beslutningsgrundlag, der skal ligge til grund for en 
væsentlig investering i apparatur såvel som i anlæg i det danske sundheds-
væsen. 

Konkret består forberedelserne bl.a. af udarbejdelse af kommissorium for eks-
pertpanelets arbejde, sondering af det økonomiske grundlag samt øvrige fi-
nansierings- og skaleringsrelaterede spørgsmål. Det forarbejde var ikke en del 
af den tidligere regerings udspil og derfor ikke tilvejebragt, da regeringen til-
trådte den 3. okt. 2011, og således heller ikke da det daværende Indenrigs- og 
Sundhedsministerium modtog ansøgernes forslag til uvildige medlemmer af 
ekspertpanelet i september 2011. 
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